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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2010 

z XXXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 29 czerwca 2010 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do  11
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 15  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

13. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

15.Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miskiewicz   - Radna Powiatu Wieluńskiego 

5. Bożena Łaz    - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu 

6. Andżelika Kucharska-Bociąga - Inspektor  UG 

7. Agnieszka Leszczyk   - Referent UG 

8. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

9. Leon Makielak    - Sołtys wsi Wierzchlas A 

10.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

12.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

17. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  
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Porządek  obrad:   

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2010 rok, 

b) informacja o przebiegu wykonania budżetu, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za I półrocze, 

c) zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego. 

d) określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, 

e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kraszkowice na lata 2010 -2017, 

f) wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu  w sprawie 

ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu poprzez likwidację 

Pododdziału Opieki Długoterminowej, 

g) wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu  w sprawie 

ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu poprzez likwidację 

Pododdziału Nefrologicznego. 

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania.   

7. Zakończenie obrad  XXXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

Punkt 1 

Otwarcie XXXVIII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, Sołtysów                      

i panią sołtys, Radną Powiatową Krystynę Miśkiewicz, Dyrektor SP ZOZ               

w Wieluniu Bożenę  Łaz  oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że                  

w sesji uczestniczy 15  radnych, co stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy 

może obradować i podejmować uchwały. 

 

Pani Kierownik NZOZ w Mierzycach „MEDICOR”  Krystyna Miśkiewicz  

wraz z dziećmi z Koła TPD z niepełnosprawnością w Mierzycach, które 

funkcjonuje przy Ośrodku Zdrowia w Mierzycach. Dzieci korzystają z wielu   

akcji i imprez. W związku z tym dzieci chciały podziękować za dobroć sera 

Pana Wójta Krzysztofa Bednarka i Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka. 

Pan Sekretarz napisał wniosek, który został wysoko oceniony i w związku z tym 

dzieci mogły wyjechać na wycieczkę. 

Dzieci podziękowały  darczyńcą i wręczyły kwiaty.  
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia zmian            

w porządku obrad a mianowicie do  Punktu 5 podpunkt „h” tj. uchwały                        

w sprawie   rozpatrzenia skargi na działalność Wójta.  

Więcej informacji zostanie udzielone przy omawianiu projektu uchwały. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poddał  projekt porządku  

obrad pod głosowanie i przyjęty został jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXXVIII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                         

28 kwietnia 2010r. do 29 czerwca 2010r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2010 rok 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik  Gminy Teresa Nowak, która 

powiedziała,  że w związku z zaistniałymi zmiany  projekt uchwały w/w sprawie 

omówiony zostanie ponownie  i tak : 
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Dochody : 

- otrzymaliśmy dotację z Urzędu wojewódzkiego na kwotę 99.000 zł z 

przeznaczeniem na remont dróg: 

- Wierzchlas ul. Słoneczna  -  41.000 zł 

- Łaszew – Przywóz              - 58.000 zł, 

 

Wydatki: 

Zmniejsza się wydatki na  następujących : 

Dział 600 Transport i łączność  - 

-  droga Mierzyce Cieślina  w wysokości   - 38. 000 zł 

-  szlak bursztynowy                                   - 298.268,91 zł 

   

Dział 800 Oświata i wychowanie : 

- wypłata stypendiów  dla uczniów uzdolnionych z terenu Gminy – 9.800 zł 

  

Dział 852  Pomoc społeczna zmniejsza się o 1 grosz. 

 

 Łącznie zmniejszenia wydatków stanowią kwotę  346.262 zł 

 

Zwiększenia wydatków: 

 

Dział 010 Rolnictwo, łowiectwo   

zwiększ się kwotę 35.000 zł z przeznaczaniem na: 

-  27.000 zł – organizację dożynek gminnych w Wierzchlesie 

-    8.000 zł zna budowę boiska wielofunkcyjnego w Kraszkowicach jest to 

nowe zadanie inwestycyjne  

 

Dział 600  Transport i łączność  -  

zwiększa się  102.000 zł w tym: 

- 3.000 zł    -  Toporów ul. Topolowa   

- 41.000 zł  -  Wierzchlas ul. Słoneczna 

- 58.000 zł   - droga Łaszew – Przywóz  

 

Dział 801 Oświata i wychowanie  

Zwiększa się  kwotę   9.8000 zł na wypłatę stypendiów . 

Zwiększa się również 1 grosz w odpowiednim paragrafie klasyfikacji 

budżetowej. 

Łącznie zwiększenia wydatków stanowią kwotę  146.800,01 zł. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący rady Gminy poprosiła Skarbnik 

Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXXIX/234/2010 w/w 

sprawie. Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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b) informacja o przebiegu wykonania budżetu, informacji o kształtowaniu  

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za I półrocze, 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, ze podjecie w/w uchwały 

związane jest z wejściem w życie nowych przepisów  o finansach publicznych                          

z dniem 1 stycznia 2010 roku i nasze wewnętrzne przepisy również należy 

dostosować do obecnie obowiązujących i w związku z tym należy podjąć 

stosowna uchwałę w tej sprawie.  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosiła 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXIX/235/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu w budżecie 

gminy w 2010 roku.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik gminy i powiedziała, że trzeba 

zaciągnąć kredyt na budowę gminnej oczyszczalni ścieków Krzeczowie oraz               

z kanalizacją ściekową wraz z przyłączami  i przepompowniami ściekowymi           

w miejscowości Krzeczów to w związku z tym należy podjąć stosowna uchwałę.   

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosiła 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXIX/236/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

d) określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac  

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, 

Sekretarz poinformował, że uchwała ta omawiana była na posiedzeniach 

Komisji w związku z tym odczytał  projekt uchwały, a w przypadku 

wątpliwości, które nasunęły  by się radnym podczas odczytywania uchwały 

zostaną one wyjaśnione po odczytaniu projektu uchwały.  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosiła 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXIX/237/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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e) zatwierdzenie planu Odnowy Miejscowości  Kraszkowice na lata               

2010 – 2017 

Wprowadzenia do  tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

powiedział, że po Toporowie, Krzeczowie i Mierzycach przyszła kolej na 

zatwierdzenie przez Radę Gminy Planu Odnowy miejscowości Kraszkowice   

jest to załącznik do wniosku  w ramach projektu o przyznanie ze środków  

Rozwoju Obszarów Wiejskich i pojawiał się możliwość skorzystania                           

z programu Leader w ramach Osi  Lider Odnowa i Rozwój wsi na lata 2010 – 

2017. Nabór rozpocznie się na początku lipca  przygotowywany jest wniosek              

i  w związku z tym potrzebna jest uchwała rady Gminy o zatwierdzenie Planu 

który zawiera m.in. projekt wykonanie  boiska wielofunkcyjnego przy szkole 

podstawowej. W dniu 26 czerwca odbyło się zebranie wiejskie na którym   

zebrani mieszkańcy przyjęli przedstawiony im Plan Odnowy Miejscowości. 

Sekretarz zwrócił się do radnych o podjecie powyższej uchwały. 

Radny Józef Krzeszowski – powiedział, że na to zadanie w tym roku 

przeznaczone jest 8.000 zł sa to środki zaplanowane na projekt w związku z tym 

radny zaproponował aby w pracach związanych z opracowywaniem projektu 

zadania uczestniczył przedstawiciel Rady Gminy a w szczególności komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Ponieważ nie było więcej pytań  ani uwag Przewodniczący Rady Gminy Artur 

Piosczek poprosiła Martę  Kowalczyk  o odczytanie projektu uchwały                       

Nr XXXIX/238/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

 

Omawiane podpunkty  f , g  

Wprowadzenia do tematu dokonał obecna na sesji Pani Dyrektor Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu Bożena Łaz, która 

serdecznie podziękowała za zaproszenie na sesję .  

Przedmiotem dyskusji było opiniowanie dwóch projektów uchwał dotyczących 

ograniczenia działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. Ograniczenia dotyczą pododdziału nefrologicznego, który 

funkcjonuje przy oddziale internistycznym o profilu ogólnym i drugi dotyczy 

oddziału Opieki Długoterminowej. 

Dyrektor Szpitala poinformował, że szpital jest w okresie reformy i zmian które 

obligują do  zmian pro organizacyjnych mających na celu dostosowanie się do 

oczekiwań pacjentów ale i jednocześnie do zasad Narodowego Funduszu 

Zdrowia. Te dwa pododdziały nie mogą dalej funkcjonować ze względu na 

problemy związane z zawarciem kontraktu z NFZ. 

Odnośnie pododdziału opieki długoterminowej to w momencie jego utworzenia 

NFZ przydzielił kontrakt na pół roku w związku z tym nie można było takiego 

kontraktu podpisać. Dlatego, ze kontrakt nie został podpisany to pododdział 

nigdy nie zaczął funkcjonować.  W takim przypadku i zgodnie z przepisami 

kiedy nie funkcjonuje komórka trzeba ją wykreślić ze statutu. 
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Natomiast jeśli chodzi o pododdział nefrologiczny został on utworzony wraz                   

z poradnią nefrologiczna przy oddziale internistycznym w strukturach SP ZOZ. 

Kontrakt z NFZ nie został podpisany bowiem brakuje 1,30 etatu specjalisty 

nefrologa, pomimo tego, że zatrudniony  został specjalista z Łodzi  Pan Profesor 

Chrzanowski - wojewódzki konsultanta ds. nefrologii, który pełni dyżury w 

szpitalu jeden raz w tygodniu, konsultuje pacjentów na oddziale i przyjmuje 

pacjentów w poradni jednak to wszystko jest za mało żeby można było podpisać 

kontrakt. W 2008 i 2009 roku kontrakt był przyznany jednak na 2010 rok   

kontrakt nie został podpisany w związku z tym taki pododdział musi zostać 

zlikwidowany.  

Pani Dyrektor zaznaczyła, że w tym przypadku nic nie zmieni się dla pacjentów 

bowiem dalej będą oni hospitalizowani na oddziale internistycznym profilu 

ogólnym  w zakresie którego są świadczenia z zakresu nefrologii. Dodała, że             

w zamian pododdziału utworzony został oddział chemioterapii na oddziale 

pulmonologicznym i pacjenci mają świadczenia na miejscu i nie musza jechać 

do Łodzi. 

Następnie zwróciła się do radnych  o pytania odnośnie przedstawionego tematu.  

Radni nie mieli pytań, a Przewodniczący Rady Gminy podziękował za udzielnie 

konstruktywnych i wyczerpujących wyjaśnień.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o wyrażenie opinii                      

w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu  w sprawie ograniczenia 

działalności SP ZOZ w Wieluniu poprzez likwidację Pododdziału Opieki 

Długoterminowej,  oraz o wyrażenie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu  w sprawie ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu poprzez 

likwidację Pododdziału Nefrologicznego. 

 

Rada Gminy jednogłośnie  wyraziła  pozytywną  opinię w/w sprawach.                      

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) Następnie Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu  

uchwały Nr  XXXIX/239/2010 w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały 

Rady Powiatu w Wieluniu  w sprawie ograniczenia działalności SP ZOZ                         

w Wieluniu poprzez likwidację Pododdziału Opieki Długoterminowej, 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu odczytanej w/w uchwały została 

poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie.  W Głosowaniu uczestniczyło 

15 radnych. 
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g) Marta Kowalczyk odczytała projekt kolejnej uchwały Nr XXXIX/240/2010               

w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu                 

w sprawie ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu poprzez likwidację 

Pododdziału Nefrologicznego. W Głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Pani Dyrektor Bożena Łaz podziękowała radnym za cierpliwe   wysłuchanie 

przedstawionych informacji dotyczących funkcjonowania Wieluńskiego 

szpitala. Ponadto podziękowała również za podjęta wcześniej uchwalę 

dotyczącą przekazania środków na zakup pompy infuzyjnej  dla szpitala                        

w Wieluniu, która zakupiona zostanie na oddział intensywnej terapii. Pompa 

taka jest bardzo potrzebna , a sprzęt który funkcjonuje w szpitalu  jest 

przestarzały. 

Pani B. Łaz powiedział, że obecnie szpital jest remontowany, na ten cel udało 

się pozyskać  środki  dzięki dużym staraniom Starostwa Powitowego oraz                  

z osobami zaprzyjaźnionymi w pomoc służbie zdrowia. 

Przez ostatnie lata na inwestycje w szpitalu przeznaczona została kwota                     

20 mln zł, jest to ogromna kwota, ale jeszcze raz taka potrzebna by była  do 

zakończenia prac. Nadmieniła, że szpital oddany został do użytku w 1954 roku           

i nigdy nie przechodził żadnych kapitalnych remontów w zawiązku z tym 

potrzebna jest koniecznie renowacja.  Obecnie do użytku oddana zostanie                

w szpitalu pomieszczenia do fizykoterapii, wyremontowała została jedna część 

oddziału chirurgii ogólnej, ponieważ nie było możliwości zamknięcia oddziału, 

a druga połowa będzie remontowana po odbiorze. Odbył się również przetarg na 

centralną sterylizację w szpitalu. Szpital dostosowany został do przepisów 

przeciw pożarowych, a od 1 lipca rozpoczyna się remont poradni gruźlicy                       

i chorób płuc, która z powrotem przeniesiona zostanie z ZUGiL-u do  budynku 

szpitala oraz poradni chirurgii  i chirurgii dziecięcej. 

Obecnie prowadzone są przetargi na aparaturę i  sprzęt  niezbędny do 

funkcjonowania szpitala i ratowania życia.  Przeprowadzony zostanie również 

remont oddziału ortopedycznego i bloku operacyjnego są to środki w wysokości 

13.700 mln zł., które po części są bądź będą inwestowane w szpitalu.  

Na początku br. oddany został do użytku  wykonany w ramach Funduszu 

Norweskiego i w ramach Europejskiego Rozwoju Obszaru Gospodarczego           

z pozyskanych środków wykonany został remont oddział chirurgii dziecięcej. 

Obecnie jest to ładny nowoczesny oddział a dzieci maja komfortowe warunki.  

Ponadto realizowany jest program profilaktyki wad postawy oraz badanie bioder 

u wszystkich noworotków. 
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Zakupiona została   nowoczesna kareta   dzięki pozyskanym środkom unijnym, 

a od dwóch lat szpital posiada  certyfikat jakości ISO 2000. 

Na koniec powiedziała, że poprawia się sytuacja ekonomiczna szpitala pomimo 

tego, że ciągnie się długa  ale od 4 lat  bilans kończony jest wynikiem dodatnim, 

co oznacza że sytuacja się stabilizuje. Obecnie dług wynosi 26 mln. zł. 

Pan Wójt podziękował serdecznie za udzielenie tak szczegółowych                      

i wyczerpujących  informacji. 

Przewodniczący również  podziękował za przedstawienie tak dokładnie 

wszystkich informacji oraz złożył na ręce Pani Dyrektor życzenia       

wytrwałości i cierpliwości w działaniach oraz zadowolenia ze strony pacjentów     

i pracowników. 

 

h) Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk                         

i powiedział, że sprawa omawiana była na posiedzeniach Komisji jednak                   

w przypadku skargi musi być podjęta uchwała dlatego, że jest to kompetencja 

Rady Gminy 

Ponieważ nie było pytań ani uwag  Przewodniczący Rady Gminy Artur 

Piosczek poprosiła Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu 

uchwały Nr XXXIX/241/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została 

pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ogłoszono 10 min. Przerwy. 

Po  przerwie wznowiono obrady.   

 

Punkt 6 

 

Interpelacje wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Przewodniczący Rady Gminy  Artur Piosczek  - interpelował o założenie  

klimatyzacji na sali posiedzeń Rady Gminy Wierzchlas. 

 

2. W obradach sesji  uczestniczyła Mieszkanka Łaszewa Pani Maria  

Owczarek. 

Pani Maria Owczarek powiedziała, że mieszka w Łaszewie przy ulicy 

Spokojnej 4,  jest wykonana nowa ulica wraz  poszerzeniem z kostki i w czasie 

dreszczów z ulicy Szkolnej i z ulicy Wschodniej  woda spływa pod bramę  i na 

drogę trzeba wychodzić w gumowych butach bo nie ma innej możliwości. 

Ponadto po przeciwnej stronie miały być wykonane korytka a jest tylko 

zrobione wgłębienie z kostki, które się zapycha i wszystka woda zatrzymuje się 
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pod bramą, w związku z tym  zwróciła się z prośbą o wykonanie  odpływu wody 

żeby woda nie spływała i zatrzymywała się pod bramą.  Podczas wizji na 

gruncie Pan Wójt i Pan Kinas zaproponowali podniesienie bramy założenie 

progu jednak wykonanie tego związane  jest z kosztami,   w takim przypadku 

woda nie będzie wchodziła na podwórko ale będzie stałą pod brama  bowiem 

woda nie ma żadnego odpływu aby wszyscy mieszkańcy byli zadowolenie. 

Wójt zwrócił się do sołtysa o wypowiedzenie się  w tym temacie. 

Pani Owczarek – przecież sołtys nie rządzi drogami ani ich nie buduje. 

Jan Błaszczak Sołtys wsi Łaszew  powiedział że nie były przeprowadzone żadne 

pomiary dotyczące spadku wody zasadne byłoby wykonanie przez środek drogi 

korytka odprowadzającego wodę i nie zalewała posesji, bowiem jak się 

wywyższy w bramie to woda będzie stałą i tak przed bramą. 

Wójt – pojawia się kilka takich przykładów na naszym terenie gdzie należałoby 

wykonać wyższy próg w bramie i żeby wody z drogi nie wlewały się na 

podwórko ale należy pamiętać że wówczas woda również z podwórka nie 

wyjdzie na drogę bo jest próg. Ponadto Wójt dodał, że był na gruncie i zna 

każdy centymetr terenu proponował Państwu Owczarkom wykonanie wyższego 

progu w bramie, żeby z drogi nie weszła na podwórko. 

Pani Owczarek powiedziała, że wykonanie progu w bramie  to  należy do 

kompetencji Urzędu Gminy. 

Na co Wójt odpowiedział, że to nie należy do kompetencji Urzędu bowiem 

każde wykonanie nowe ogrodzenia lub jego zamianę należy uzgadniać                     

z Powiatem lub gminą w zależności od kategorii zaszeregowania danej drogi 

takie są przepisy i zasady.  

Pani Owczarek upierała się przy stwierdzeniu, że należy to do Urzędu bowiem 

chodzi o wodę znajdującą się na drodze a nie na podwórku. 

W dyskusji głos zabrała Mirosław Kinas. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek zapytał Mirosława Kinasa 

odnośnie alternatywnego sposobu rozwiązania powstałego problemu.  

Pan Mirosław Kinas Inspektor ds. budownictwa wyjaśnił, że jedynym 

możliwym rozwiązaniem jest podniesienie ogrodzenia u Państwa Owczarków.  

Wójt -  Państwo Owczarkowie nie chcą się zaangażować w pomoc przy 

rozwiązaniu problemu. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby tematem zajęła się Komisja 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, która dokona  wizji w terenie                

i zapoznała się  ze sprawą oraz rozważy możliwości sposoby rozwiązania 

istniejącego problemu.  

Sołtys wsi Łasze Jan Błaszczak – wnioskował o dokończenie  zakrętu na ulicy 

Szkolnej  i Wschodniej  poprzez wyłożenie go kostką, bowiem w obecnym 

stanie w jakim się  znajduje stwarza zagrożenie dla osób korzystających                       

z chodnika w tym szczególnie dzieci.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że tematem zajmie się Komisja 

Rolnictwa na swoich najbliższych posiedzeniach tj. w miesiącu sierpniu br. 
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3. Sołtys Wsi Wierzchlas  Leon Makielak zapytał się kiedy rozpoczną się  

prace przy rondzie w Wierzchlesie.  

Wójt powiedział, że cały czas prowadzone sa rozmowy z Urzędem 

Wojewódzkim  odnośnie zakopania kamieni geodezyjnych i wszystko idzie               

w dobrym kierunku.  

 

4. Radny Jerzy Cieślak zgłosił interpelację dotycząca  rozebrania starej szopy  

znajdującej się  na ternie  szkolnym w Toporowie i wyprostowanie ogrodzenia. 

Wójt wyjaśnił, że jest dokładnie zorientowany w temacie i rozebrane         

zostanie ogrodzenie oraz budynki, które  przeszkadzają i poszerzony zostanie 

chodnik.    

 

5. Radny Karol Sakowski – podziękował, za zrealizowanie sugestii radnych  

dotyczących parkingu w Wierzchlesie tj.  posadzenie zieleni oraz postawienie 

ławek. Następnie radny zgłosił interpelację dotyczącą poszerzenia i wyrównania 

równiarka ul. Czereśniowej w Wierzchlesie, ponieważ obecnie jest problem                

z komunikacją na tej drodze.  

Wójt wyjaśnił, że co pewien czas ul. Czereśniowa wyrównywana jest 

równiarka, jeśli teraz zgłoszony został taki wniosek to zostanie to wykonane. 

Natomiast parking wykonany  jest bardzo pięknie i elegancko.  

 

6. Radny Jacek Młynarczyk interpelował o wykonanie tymczasowego  

ogrodzenia posadzonych krzaków przy nowo wykonanym parkingu                           

w Wierzchlesie. 

Wójt powiedział, że nie wie w jaki sposób można ogrodzić te krzewy, ale jeśli 

radni  maja jakieś pomyły to chętnie wysłucha i wówczas będzie można 

zastanowić się nad rozwiązaniem tej sprawy. 

 

7. Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz –podziękowała za pięknie  

wykonaną ulice Topolowa w Toporowie, oraz zwróciła się z zapytaniem czy nie 

można by było posadzić krzewów w Mierzycach na nowym parkingu przed 

Ośrodkiem Zdrowia. 

Wójt- powiedział, że krzewy zostaną posadzane. 

 

8. Radna Bożena prosiła o wykoszenia trawy przy przystankach autobusowych 

oraz alejkę przy „nadleśnictwie”. 
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9. Radny Józef Krzeszowski zgłosił interpelacje w sprawie  drogi powiatowej  

w Wierzchlesie ul. Południowa, a mianowicie pierwsza sprawa dotyczy dwóch 

przepustów od kratek ściekowych , gdzie teren po ostatnich dłuższych opadach 

osiadł  i powstała niecka która powoduje ogromne tąpnięcia, przy przejeżdżaniu 

samochodów ciężkich, ponieważ samochody osobowe tego nie odczuwają. Jest 

to również uciążliwe dla rolników. 

Radny powiedział, że rozmawiał z firma która łatała dziury na ul.  

Południowej,  aby  wyrównali te nierówności, jednak odpowiedzieli, że maja 

polecenie załatania tylko istniejących dziur.  

Druga sprawa  jaka zgłosił radny to wykoszenie pobocza na łuku drogi  jadąc                        

z Wierzchlasu  w kierunku miejscowości Przycłapy, ponieważ obecnie pobocze 

porastają wysokie trawy i nie ma żadnej widoczności i jest to bardzo 

niebezpieczne.  

Wójt wyjaśnił, że przez pół roku prosił Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg 

o załatanie powstałych po zimie dziur, kiedy załatane zostały dziury to cały czas 

prowadzone są rozmowy w sprawie wykoszenia poboczy. 

Po sesji również wysłana zostanie interpelacja do Powiatowego Zarządy Dróg          

w tej sprawie. 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz  zobowiązała się do załatwienia 

tematu wykoszenia łuku drogiej. ul. Południowa w Wierzchlesie                                           

w kierunku Przycłap. 
 

 

  

Punkt 7 

Zakończenie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIX sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 10
00

. 

 


